
Parlament České republiky
POSLANECKÁ SNĚMOVNA

1998
3. volební období

Z Á P I S
petičního výboru

z 10. mimořádné schůze, dne 10. prosince 1998

_________________________________________________________________________

Přítomni:  
posl.  Walter  Bartoš,  Jarmila  Boháčková,  Květoslava  Čelišová,  Kateřina  Dostálová,

Vojtěch Filip, Jiří Hofman, Monika Horáková, Stanislav Křeček, Vladimír Mlynář, Václav
Nájemník, Veronika Nedvědová, Hana Orgoníková, František Pejřil, Zdeňka Stránská, Cyril
Svoboda, Pavel Tollner, Jana Volfová

Hosté: viz prezenční listina hostů

Program: 

1) Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 1999 – Kapitola 304
Úřad vlády

2) Návrh termínu a pořadu příští schůze

3) Senátní návrh zákona o svobodném přístupu k informacím a o změně dalších zákonů
(zákon o svobodě informací) – tisk 16 navazuje na senátní tisk č. 5/1998

4) Návrh na vyřízení peticí došlých Poslanecké sněmovně od 12. 11. 1998 do 9. 12. 1998

5) Podněty a připomínky poslanců

6) Sdělení předsedy

K bodu 1)

Předseda petičního výboru zahájil schůzi a přivítal vedoucího Úřadu vlády Ing. Karla
Březinu. Řízení schůze převzala místopředsedkyně Hana Orgoníková a vedoucí Úřadu vlády
Ing. Karel Březina uvedl vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 1999
– Kapitola 304 Úřad vlády. Zdůraznil, že rozpočty na rok 1998 a 1997 byly minimalizovány,
návrh nyní předkládaného rozpočtu je sestaven podle výdajů na nové organizační uspořádání



Úřadu vlády a nové složení vlády a také např. k potřebnému počtu zaměstnanců v souvislosti
se vstupem do Evropské unie. 

 Předseda  výboru  přednesl  zpravodajskou  zprávu,  v níž  upozornil  na  velký  nárůst
rozpočtu ve všech jeho ukazatelích, vysoký index oproti ostatním kapitolám rozpočtu. Navrhl,
aby  předkladatel  podrobněji  seznámil  poslance  se  strukturou  zaměstnanců  včetně  obecné
úvahy, proč je potřeba zvýšit počet pracovníků a jaké jsou zcela  nové úkoly vlády.  Byla
zahájena rozprava, ve které vystoupili: posl. Filip (kritika zrušení Úřadu pro legislativu, dotaz
na oprávněnost personální  obsluhy místopředsedů vlády vzhledem k současným finančním
možnostem ČR, dotaz,  zda  jsou zvýšené  počty  pracovníků na  Úřadu vlády kompenzovány
snížením  počtu  pracovníků  na  jednotlivých  ministerstvech),  posl.  Hofman  (souhlasné
stanovisko s požadavky Úřadu vlády, pokud poslanci pochybují o správném hospodaření na
Úřadu vlády, mají možnost požádat NKÚ o jeho kontrolu), posl. Pejřil (vyjádřil pochybnost
nad nutností nárůstu počtu pracovníků, výdaje jsou nadhodnocené), posl. Nedvědová (jaká je
filosofie  nárůstu  počtu  pracovníků  vzhledem  k přijetí  do  EU),  posl.  Svoboda  (dotaz  na
zvýšení počtu legislativních pracovníků, upozornění na obecně nižší platy ve státní správě,
kvalitní práce na ministerstvech je základem – nelze nahrazovat zbytňováním Úřadu vlády),
posl.  Mlynář  (podpořil  výhrady  posl.  Svobody,  upozornil  na  nadhodnocené  výdaje  na
Kramářovu vilu, ptal se na koncepci softwaru, proč je nyní nutné propojovat počítačově Úřad
vlády  s Vladislavovou  ulicí,  jak  jsou  pronajímány  budovy  ve  správě  Úřadu  vlády),  posl.
Čelišová (nesouhlas s požadavkem zdůvodnit využívání vládních vil), posl.Orgoníková
(nedostatek  peněz  nezavinila  ČSSD),  posl.  Volfová  (vyšší  platy  i  vybavení  počítačovou
technikou jsou pro Úřad vlády nezbytností). 

Ing.  Březina  zdůvodnil  požadavky  Úřadu  vlády  nutností  investic,  vylepšením
počítačové  sítě,  nárůstem  legislativní  agendy,  potřebami  na  protidrogovou  problematiku,
novým organizačním uspořádáním a agendou komise pro posouzení výstavby JE Temelín. 

Předseda C. Svoboda přednesl návrh usnesení, místopředsedkyně H. Orgoníková nato
přerušila projednávání tohoto bodu do 11.30 hod. za účelem porady členů ČSSD, poté na návrh
poslance F. Pejřila byla schůze přerušena do 11.50 hod.  Poslankyně Volfová navrhla, aby o
předloženém návrhu usnesení poslance Svobody bylo hlasováno po jednotlivých bodech. Návrh
nebyl přijat (8 pro – 9 proti).

Hlasování se zúčastnili:
Walter  Bartoš,  Jarmila Boháčková, Květoslava Čelišová,  Kateřina Dostálová,  Vojtěch

Filip, Jiří Hofman, Monika Horáková, Stanislav Křeček, Vladimír Mlynář, Václav Nájemník,
Veronika Nedvědová, Hana Orgoníková, František Pejřil, Zdeňka Stránská, Cyril Svoboda, Pavel
Tollner, Jana Volfová.

Petiční výbor přijal (hlasování: 9 – 8) usnesení č. 33 následujícího znění:

Petiční výbor po úvodním slově vedoucího Úřadu vlády Ing. Karla Březiny, zpravodajské
zprávě posl. Cyrila Svobody a po rozpravě 

I. p ř e r u š u j e   projednávání tohoto bodu,

II. ž á d á    p ř e d k l a d a t e l e   o doplnění  informace o Kapitole 304 – Úřad  vlády o
tyto údaje:

a) počty zaměstnanců Úřadu vlády v jednotlivých útvarech
b) jejich platové zařazení včetně průměrného platu zaměstnance Úřadu vlády
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c) míru  kompenzace  navýšení  pracovníků  Úřadu vlády poklesem počtu  pracovníků
v jiných ministerstvech nebo správních úřadech

III. ž á d á   ,   aby se příští mimořádné schůze petičního výboru zúčastnil člen vlády.

Hlasování se zúčastnili: 
posl.  Walter  Bartoš,  Jarmila  Boháčková,  Květoslava  Čelišová,  Kateřina  Dostálová,

Vojtěch Filip, Jiří Hofman, Monika Horáková, Stanislav Křeček, Vladimír Mlynář, Václav
Nájemník, Veronika Nedvědová, Hana Orgoníková, František Pejřil, Zdeňka Stránská, Cyril
Svoboda, Pavel Tollner, Jana Volfová.

K bodu 2)

Petiční výbor určil termín a program své další schůze (hlasování: 9 – 0) svým  usnesení 
č. 34 tohoto znění:

Petiční výbor 

I. s c h v a l u j e    termín 11. mimořádné schůze výboru dne 17. 1. 1999 - viz příloha,

II. p o v ě ř u j e   předsedu výboru JUDr. Cyrila Svobodu, aby pořad schůze výboru
upřesnil. 

Příloha

Parlament České republiky

POSLANECKÁ  SNĚMOVNA
1998

3. volební období

POZVÁNKA
na 11. mimořádnou schůzi petičního výboru, která se koná 

ve čtvrtek, dne 17. prosince 1998 od 8.00 hodin
v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 1, Praha 1,

zasedací místnost č. 301

PROGRAM:

2) 8.00 hod.
Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 1999 – Kapitola 304
Úřad vlády – pokračování přerušeného bodu z 10. 12. 1998

2) 10.00 hod.
Zpráva o peticích přijatých Poslaneckou sněmovnou, jejich obsahu a
způsobu vyřízení za období od 1. 11. 1998 do 30. 11. 1998

UVEDE: JUDr. Cyril Svoboda, předseda výboru 
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3) 10.15 hod.
Návrh na vyřízení peticí došlých Poslanecké sněmovně od 10. 12. 1998
do 16. 12. 1998

UVEDE: JUDr.  Cyril  Svoboda,  předseda
výboru

4) 10.30 hod.
Podněty a připomínky poslanců

5) 11.00 hod.
Sdělení předsedy  

6) 12.00 hod.
Návrh termínu a pořadu příští schůze výboru.

Hlasování se zúčastnili:
posl. Jiří Hofman, Monika Horáková, Stanislav Křeček, Vladimír Mlynář,

Václav  Nájemník,  František  Pejřil,  Zdeňka  Stránská,  Cyril  Svoboda,  Pavel
Tollner.

K bodu 3)

Předseda výboru  přivítal  na  jednání  zástupce předkladatele  návrhu
zákona  o  svobodném  přístupu  k informacím  a  o  změně  dalších  zákonů,
senátora Michaela Žantovského.  Na jednání  byl  uvítán i  bývalý  poslanec
Oldřich Kužílek, spoluautor tohoto návrhu zákona.

Po  úvodním  slově  zástupce  předkladatele  a  zpravodajské  zprávě
poslance  V.  Mlynáře  poslanci  souhlasili  s tím,  aby  Dr.  Čechová
z legislativního odboru seznámila poslance se stavem projednávání tohoto
návrhu  zákona  v jednotlivých  výborech.  Byla  zahájena  rozprava,  v níž
vystoupil poslanec Hofman (návrh na vrácení návrhu k dopracování), Tollner
(návrh na přerušení  tohoto bodu jednání a pokračování až po projednání
v ústavně  právním  výboru)  a  poslanec  Svoboda  (požadavek  správně
vymezit povinné a oprávněné osoby).
.

Petiční výbor přijal usnesení č. 35 (hlasování: 9 – 0) tohoto znění:

Petiční výbor po úvodním slově zástupce předkladatele návrhu zákona senátora Michaela
Žantovského, zpravodajské zprávě posl. Vladimíra Mlynáře a po rozpravě 

p ř e r u š u j e   projednávání tisku 16.

Hlasování se zúčastnili:
posl.  Jiří  Hofman,  Monika  Horáková,  Stanislav  Křeček,  Vladimír  Mlynář,  Václav

Nájemník, František Pejřil, Zdeňka Stránská, Cyril Svoboda, Pavel Tollner.

K bodu 4)
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Předseda výboru seznámil členy výboru s peticemi došlými Poslanecké sněmovně  od 12.
11. 1998 do 9. 12. 1998 a výbor přijal (hlasování: 9 - 0) usnesení č. 36 následujícího znění:

Petiční výbor po informaci předsedy výboru JUDr. Cyrila Svobody o peticích došlých
Poslanecké sněmovně do 9. 12. 1998 a po rozpravě

I. b e r e   n a   v ě d o m í  ,  že  předseda výboru JUDr. Cyril Svoboda postoupil věcně
příslušnému orgánu Poslanecké sněmovny k vyřízení petici:
 
- k resortu zdravotnictví (proti stanovení počtu ošetřených pacientů u očního lékaře
během jednoho pracovního dne) – čj. 326/P (Marie Kadlecová, Kosmonautů 3/1206,
Havířov Podlesí)

- výboru pro sociální politiku a zdravotnictví

II. s o u h l a s í ,  aby za petiční výbor vyřídil petici:

-  k živnostenskému  zákonu  (úprava  prodeje  zahrádkářských  přebytků)  –  čj.  323/P
(Josef Mazanec, Špičák 125, Český Krumlov)

- posl.  C. Svoboda

- k ochraně zvířat (proti navrhované novele veterinárního zákona) – čj. 329/P (Ústav
jazykové a odborné přípravy UK, Poděbrady) 

- posl. F. Pejřil

-  k ochraně  zvířat  (za  zlepšení  života  hospodářských  zvířat)  –  čj.  330/P  (Michal
Kašparovský, M. Horákové 1095, Hradec Králové)

- posl. Mlynář 

- k ochraně zvířat (proti navrhované novele veterinárního zákona) – čj. 331/P (Marcela
Medková, Revoluční 668, Litovel)

- posl. F. Pejřil

- k ochraně zvířat (proti navrhované novele veterinárního zákona) – čj. 332/P (Gisela
Kahudová, Branišovská 25, České Budějovice)

- posl. F. Pejřil

- k bytové politice (za legislativní úpravu zákona č. 72/1994 Sb.) – čj. 333/P (RNDr.
Milada Ptáčková, Čermákova 28, Brno)

- posl. S. Křeček

III. p o s t u p u j e   věcně příslušnému orgánu Poslanecké sněmovny k vyřízení petice:

- k resortu zdravotnictví (za zrušení zákona č. 66/1986 Sb. a souvisejících předpisů) –
čj.  327/P (Jiří Šoustar, Bobrová 165)

- výboru pro sociální politiku a zdravotnictví
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-  k resortu  školství  (proti  připravovanému  sloučení  Integrované  střední  školy
zahradnické se SOU a OU stavebním v Praze 9) – čj. 328/P (Jan Černý, Pod Kavalír-
kou 34, Praha 5)

- výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu

-  k resortu zdravotnictví  (proti  praktikám pobočky Všeobecné zdravotní  pojišťovny
v Blansku) – čj. 334/P (Jitka De Wolfová, Doubravice nad Svitavou)

- výboru pro sociální politiku a zdravotnictví

Hlasování se zúčastnili:
posl.  Jiří  Hofman,  Monika  Horáková,  Stanislav  Křeček,  Vladimír  Mlynář,  Václav

Nájemník, František Pejřil, Zdeňka Stránská, Cyril Svoboda, Pavel Tollner.

K bodu 5)

Místopředsedkyně H. Orgoníková informovala o poslancích, kteří mají zájem pracovat
v podvýboru  pro  aplikaci  Listiny  základních  práv  a  svobod.  Navrhla,  aby  se  o  členech
podvýboru  hlasovalo.  Obdobnou  informaci  a  návrh  učinil  také  předseda  podvýboru  pro
národnosti.

Petiční  výbor přijal  (hlasování:  11 – 0)  usnesení  č.  37,  kterým byli  zvoleni  členové
podvýboru pro národnosti, tohoto znění:

Petiční výbor 

v o l í      členy podvýboru pro národnosti (podvýbor byl zřízen 1. října 1998,
předsedou zvolen poslanec František Pejřil - usnesení č. 17):

Marek Benda
Kateřina Dostálová
Jiří Hofman 
Monika Horáková
Václav Nájemník
Pavel Tollner

Hlasování se zúčastnili:
posl.  Jiří  Hofman,  Vojtěch  Filip,  Monika  Horáková,  Stanislav  Křeček,  Vladimír

Mlynář,  Václav  Nájemník,  Veronika  Nedvědová,  František  Pejřil,  Zdeňka  Stránská,  Cyril
Svoboda, Pavel Tollner.

Usnesením č.  38  (hlasování:11  –  0)  byli  zvoleni  členové  podvýboru  pro  aplikaci
Listiny základních práv a svobod:

Petiční výbor 

v o l í     členy podvýboru pro aplikaci Listiny základních práv a svobod (podvýbor byl
zřízen 1. října 1998, předsedkyní zvolena poslankyně Hana Orgoníková - usnesení č.
18):

6



Květoslava Čelišová
Vojtěch Filip
Monika Horáková
Stanislav Křeček
Jitka Kupčová
Veronika Nedvědová
Zdeňka Stránská.

Hlasování se zúčastnili:
posl.  Jiří  Hofman,  Vojtěch  Filip,  Monika  Horáková,  Stanislav  Křeček,  Vladimír

Mlynář,  Václav  Nájemník,  Veronika  Nedvědová,  František  Pejřil,  Zdeňka  Stránská,  Cyril
Svoboda, Pavel Tollner.

Oba předsedové podvýborů zároveň svolali členy svých podvýborů na první schůzi
podvýborů, která bude bezprostředně navazovat  po skončení této výborové schůze

Poslanec Filip navrhl uskutečnění  výjezdu petičního výboru do výchovného ústavu
v Chrastavě v lednu příštího roku, poslanci s tímto návrhem souhlasili. 

Poslanec Pejřil  informoval o připravovaném semináři podvýboru pro národnosti dne
21. ledna 1999 k problematice romského památníku v Letech.

K bodu 6)

C. Svoboda v rámci projednávání bodu podněty předsedy navrhl uskutečnit návštěvu
petičního  výboru  v základní  škole  s rozšířenou  jazykovou  výukou  v Mikulandské  ulici,
poslanci s tímto návrhem souhlasili s tím, že tato návštěva by se uskutečnila 28. ledna 1999. 

V rámci tohoto bodu byli členové výboru seznámeni s podáními došlými na petiční
výbor s tím, že odpoví na
čj. 553 - p. Paulišta (bytová politika) - posl. Křeček
čj. 578 – p. Mgr. Dvořák (k zák. č. 172/90 Sb.) - posl. Svoboda
čj. 582 – p. JUDr. Liška (restituce) - posl. Tollner
čj. 587 – p. Pilčík (k rodinnému právu) - posl. Svoboda
čj. 614 – p. JUDr. Petříček (bezbariérové bydlení) - posl. Nedvědová
čj. 615 – p. Ing. Snížek (k právům zvířat) - posl. Pejřil.

Předseda výboru dále seznámil členy s připravovaným přijetím moldavské delegace,
vedené ministrem spravedlnosti Moldavské republiky, dne 11. prosince t.r. Za petiční výbor se
přijetí zúčastní poslanci J. Hofman, V. Filip , V. Nájemník a tajemnice výboru V. Bížová.

Stanislav  K ř e č e k , v.r. JUDr. Cyril  S v o b o d a , v.r.
ověřovatel výboru předseda výboru
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